
 
 

 
 

Kraków, dnia 24 lipca 2019 roku  

 

Do  

Jacka Majchrowskiego  

Prezydenta Miasta Krakowa  

pl. Wszystkich Świętych 3-4 

30-004 Kraków  

 

Dotyczy:  adaptacji strychów w celu przeznaczenia ich na mieszkania komunalne  

 

 

INTERPELACJA 

 

Szanowny Panie Prezydencie,  

 

W oparciu o art. 24 ust. 3 Ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku 

z późniejszymi zmianami (Dz. U. Nr 16, poz. 95), zwracam się do Pana z interpelacją w 

następującej sprawie.  

 

W pierwszym kwartale 2019 roku w Krakowie ponad dwa tysiące sześćset rodzin 

czekało na otrzymanie lokalu komunalnego. Na listę osób oczekujących trafiają osoby 

najbardziej potrzebujące – mieszkańcy, którzy z powodów finansowych nie mogą wynająć  

mieszkania na wolnym rynku oraz ci, którzy mieszkają w fatalnych warunkach. Sytuacja w 

tym zakresie jest na tyle zła, że czas oczekiwania na lokum może wynieść nawet kilka lat. 

Koniecznym jest zatem podjęcie działań doraźnych, tak by jak najszybciej zwiększyć ilość 

mieszkań komunalnych na terenie Krakowa.  



 
 

 
 

 

Jednym z rozwiązań tego problemu mogłoby być zaadaptowanie na cele 

mieszkaniowe poddaszy będących własnością Gminy. Takie programy prowadzono z 

powodzeniem w kilku miastach w Polsce. W 2016 roku w Słupsku przeznaczono do 

adaptacji około stu strychów w miejskich budynkach. Natomiast w Łodzi realizowany był 

program „Mieszkanie na strychu”, w ramach którego osoby fizyczne niemające 

zaspokojonych potrzeb mieszkaniowych mogły się ubiegać o adaptację pomieszczenia na 

poddaszu na cele mieszkaniowe. Mieszkańcy na własny koszt dokonywali remontów 

niezbędnych do powstania samodzielnego lokalu mieszkalnego, a koszty, które w związku z 

tym zostały poniesione, miały być odliczane z czynszu nawet przez kilkanaście lat. Po 

zakończeniu prac i zamianie poddasza w mieszkanie zyskiwało ono status mieszkania 

komunalnego.  

 

Mając na uwadze powyższe wnoszę o udzielenie informacji, czy planowana jest 

zwiększenie gminnego zasobu lokali komunalnych poprzez adaptację strychów na cele 

mieszkaniowe.  

 

 

 

Z wyrazami szacunku, 

 

 

_________________________ 

Łukasz Gibała  

 


